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Zápis z jednání 
Komise Rady Kraje Vysočina pro výstavbu nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany 

č. 2/2021 konaného dne 26. 10. 2021 
 

Přítomni: 

1. Schrek Vítězslav (předseda) 5. Oulehla Drahoslav 

2. Hrůza Miloš 6. Hejtmánek Pavel 

3. Hajnová Hana 7. Murárik Jan (tajemník) 

4. Janata Pavel  
 
Omluveni: 

1. Běhounek Jiří (místopředseda) 2. Jirsa Zdeněk 
 
Hosté: 

1. Kadlec Zdeněk (KrÚ) 6. Hlavenka Jiří (Jihomoravský Kraj) 

2. Hošek Radim (KrÚ) 7. Němec Jiří (Jihomoravský kraj) 

3. John Aleš (OBK JE Dukovany) 8. Havlín Roman (JE Dukovany) 

4. Jonáš Vítězslav (Energetické Třebíčsko) 9. Ehler Tomáš (MPO) 

5. Závodský Petr (EDU II, a.s.) 10. Pleskač Tomáš (ČEZ, a.s.) 
 
Program: 
 

1. Zahájení, informace z jednání Kulatý stůl na téma: „Jak dál s výstavbou Dukovan? Není 
ohrožena energetická bezpečnost ČR?“ pořádaný Výborem pro hospodářství, 
zemědělství a dopravu Senátu PČR dne 22. června 2021, (Mgr. Vítězslav Schrek, MBA, 
hejtman Kraje Vysočina); 

2. Informace o provozu JE Dukovany, prodloužení životnosti (LTO), (Ing. Roman Havlín, 
ředitel JE Dukovany); 

3. Informace o aktuálním stavu projektu výstavby nového jaderného zdroje v lokalitě 
Dukovany, (Ing. Petr Závodský, generální ředitel EDU II, a.s.); 

4. Aktivity z regionu okolí JE Dukovany – informace o činnosti sdružení Energetické 
Třebíčsko, (Vítězslav Jonáš, předseda sdružení) a informace o činnosti sdružení 
ENERGOREGION 2020, (Vladimír Měrka, předseda sdružení – starosta Náměště nad 
Oslavou); 

5. Rozprava; 
6. Závěr, (Mgr. Vítězslav Schrek, MBA, hejtman Kraje Vysočina). 

 
1. Zahájení, informace z jednání Kulatý stůl na téma: „Jak dál s výstavbou Dukovan? 

Není ohrožena energetická bezpečnost ČR?“ pořádaný Výborem pro hospodářství, 
zemědělství a dopravu Senátu PČR dne 22. června 2021 

Vítězslav Schrek, předseda Komise Rady Kraje Vysočina pro výstavbu nového jaderného zdroje 
v lokalitě Dukovany (dále jen „KvnjzlD“), přivítal přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
konstatoval, že je komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu, který byl 6 hlasy 
schválen. 
Seznámil členy komise s výstupem z jednání kulatého stolu. Na jednání vzešla shoda na 
zahájení výstavby nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany. H. Hajnová doplnila, že po 
jednání kulatého stolu následně proběhlo jednání v Třebíči. Řešila se zde otázka nového tendru 
pro výstavbu nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany (všechny procesy běží, bezpečnostní 
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dotazníky budou do konce listopadu vyhodnoceny a poté bude následovat samotné vyhlášení 
tendru). 
T. Ehler doplnil, že z pohledu současné vlády, by se nemělo v dohledné době nic měnit. Až bude 
bezpečnostní posouzení vyhodnoceno, je jedno, která vláda dá souhlas se zahájením tendru. 
Do 30. listopadu mají zaslat odpovědi tři vybraní uchazeči o tendr a následně cca po novém 
roce by měla vláda vydat své souhlasné stanovisko. Budou dva důležité aspekty (vyhodnocení 
bezpečnostního posouzení a schválený seznam uchazečů) a druhý aspekt (podle první 
prováděcí smlouvy – souhlas státu se zapracováním bezpečnostních požadavků do poptávkové 
dokumentace). 
Dále sdělil: 

- bude probíhat vyhodnocení nabídek po technické a ekonomické stránce. Chystá se 
příprava smlouvy o výkupu elektřiny; 

- pokračuje notifikace veřejné podpory; 
- zapojení českého průmyslu a rozvoj regionu – požadavek po třech potenciálních 

uchazečích je, aby byl 60 % a více zapojen český průmysl; 
- dopravní infrastruktura a povolovací procesy - jedná se o prioritu MPO. 

T. Pleskač doplnil, že: 
- z pohledu státu a ČEZ je plněna první prováděcí smlouva; 
- probíhá intenzivní příprava třech smluv ze strany ČEZ a MPO (smlouva o výkupu 

elektřiny, smlouva o návratné finanční výpomoci, akcionářská dohoda). Smlouvy bude 
potřebovat MPO z důvodu notifikačního procesu státní podpory.  

- ze strany ČEZ je již hotova zadávací dokumentace (byla doplněna nezávazná obec pro 
dodávku šestého bloku JE Dukovany a třetího a čtvrtého bloku JE Temelín; 

- intenzivně pracováno na bezpečnostním posouzení – bylo doručeno 70 dotazů od třech 
potenciálních uchazečů, aby mohly následně správně vyplnit bezpečnostní dotazníky. 
MPO budou dotazníky předány, poté předány bezpečnostním složkám. 

V. Jonáš pohovořil o prohlášení valné hromady Energoregionu 2020 (dlouhodobý provoz nelze 
zvládnout bez nové výstavby jaderného zdroje). 
 

2. Informace o provozu JE Dukovany, prodloužení životnosti (LTO) 
R. Havlín formou prezentace seznámil členy komise o provozu JE Dukovany. V současné době 
běží všechny čtyři bloky na 100 %. Dále pohovořil o odstávkách bloků. 
Do roku 2030 jsou plánovány tyto investice: 
čistění PG, obnova SKŘ, obnova systémů radiační kontroly, výměna TVD na strojovně, výměna 
rozvodů požární vody, výměna přihřívacích částí, dlouhodobý odvod tepla z boxu PG. 
Po roce 2030 jsou plánovány tyto investice: 
Obnova SKŘ, výměna kabeláže, retrofit statorů a rotorů generátorů, výměna ohříváků NTO, 
nákup pohonů HRK, rozšíření kapacity skladování vyhořelého jaderného paliva. Dále seznámil 
členy komise s vybranými událostmi v roce 2021. 
Vloni byl vyhlášen program „Využití potenciálu EDU“, který by měl přispět k vyšší efektivitě 
zdroje, vyšší výrobu, vyšší disponibilitu a nižší dopad do zařízení. Program se skládá ze třech 
podprogramů – VPR II, PK3+, 16M cyklus. Aktuální cíl EDU je provozovat elektrárnu do roku 
2045 – 2047 = 60 roků provozu. Je nutné plnit množství podmínek, realizovat investiční akce a 
modernizace. 
 

3. Informace o aktuálním stavu projektu výstavby nového jaderného zdroje v lokalitě 
Dukovany 

P. Závodský seznámil členy komise s aktuálním stavem projektu pro výstavbu nového jaderného 
zdroje v lokalitě Dukovany. Pohovořil o územním řízení s městem Třebíč. Ministerstvo průmyslu 
a obchodu nechalo vypracovat právní analýzy. 
 

4. Aktivity z regionu okolí JE Dukovany – informace o činnosti sdružení Energetické 
Třebíčsko a informace o činnosti sdružení ENERGOREGION 2020 
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V. Jonáš sdělil, že z regionu je příslib, že se nebude zdržovat vyhlášení tendru. Byla uzavřena 
smlouva s Českou jadernou asociací. Uskutečnily se kulaté stoly s potenciálními dodavateli - 
osloveni všichni tři dodavatelé, bohužel jen s dvěma dodavateli se kulaté stoly uskutečnily. Bude 
se iniciovat v prosinci další zasedání kulatého stolu s předsedou Senátu M. Vystrčilem. Příští rok 
bude zaměřen na spolupráci mezi ČEZem, Energoregionem a Energetickým Třebíčskem. 
J. Murárik doplnil informace z posledního jednání, které svolalo GŘ HZS za účasti zástupců 
JMK, JČK a KVy. Předmětem jednání byla příprava týkající se distribuce jodových tablet /KI – 
jodid draselný/, které jsou distribuovány pro obyvatelstvo ve 20-km Zóně havarijního plánování 
(dále jen „ZHP“) JE Dukovany a představují jedno z ochranných opatření obyvatelstva při úniku 
radionuklidů do ovzduší. Všechny tři kraje vyjádřily silnou podporu finanční kompenzaci od 
ČEZ a.s. pro samosprávy obcí v souvislostí s distribucí KI k obyvatelstvu. Podle posledních 
informací jsou v rozpočtu ČEZ a.s. na tuto problematiku vyčleněny finanční prostředky pro rok 
2022.  
 

5. Rozprava 
T. Pleskač vnesl podnět a zájem o členství v komisi, a to v pozici stálého hosta. V. Schrek sdělil, 
že se tímto podnětem komise bude zabývat a informace bude T. Pleskačovi následně předána. 
A. John pozval členy komise na seminář Občanské bezpečnostní komise při EDU, který se 
uskuteční dne 2. prosince 2021 od 9 hod. v Hotelu Zámek Valeč. 
 

6. Závěr 
Termín příštího zasedání komise bude upřesněn dle aktuálních potřeb. 
 
 
 
Vítězslav Schrek poděkoval přítomným za aktivní účast, popřál všem hezký den a ukončil 
jednání. 
 
 
 
 
Mgr. Vítězslav Schrek, MBA 
předseda Komise Rady Kraje Vysočina pro výstavbu nového jaderného zdroje v lokalitě 
Dukovany 
 
 
 
 
 
Ing. Jan Murárik 
tajemník Komise Rady Kraje Vysočina pro výstavbu nového jaderného zdroje v lokalitě 
Dukovany 
 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová 27. října 2021 


